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Protokół Nr X/19 

 z X sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

 w dniu 30 sierpnia 2019 r. 

  

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica, przy ul. 

Sikorskiego 7 w Łobżenicy.  

  

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 

• Quorum. 

2. Porządek obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/240/2006 Rady Miejskiej 

w Łobżenicy z dnia 31 marca 2006 roku w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia 

konsultacji z mieszkańcami Gminy Łobżenica.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/83/19 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 28 czerwca 2019 r. w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

społecznych dotyczących zniesienia Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2019-2034.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2019 

rok.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego na 

pokrycie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 

Gminy Łobżenica - Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy  

Sp. z o.o. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku 

energetycznego. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji  

w Poznaniu informacji o kandydacie na ławnika.  
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13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza Łobżenicy. 

14. Interpelacje, zapytania radnych. 

15. Wolne głosy i wnioski. 

16. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 1 Sprawy organizacyjne  

  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja   

O godzinie 14:00 otworzył X sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy kadencji 2018-2023. 

Poinformował, że zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2019 r. poz. 506 z późn. zm.) dzisiejsze obrady są transmitowane  

i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.   

Oznajmił, że w związku z powyższym ma miejsce przetwarzanie danych osobowych osób 

uczestniczących w obradach sesji w postaci ich wizerunku, barwy głosu i innych danych 

ujawnionych przez rozmówców. Obowiązek informacyjny wobec tych osób spełniany jest 

poprzez wywieszenie treści klauzuli obowiązku informacyjnego na drzwiach wejściowych do 

sali, w której odbywają się obrady sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. Klauzula znajduje się 

również w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica.  

Pan Przewodniczący poprosił, aby każda osoba zainteresowana udziałem w obradach sesji 

Rady Miejskiej w Łobżenicy zapoznała się z treścią informacji.  

Następnie powitał radnych i gości. Poinformował, że w dzisiejszych obradach uczestniczy  

14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.   

Radny nieobecny: Krzysztof Matejek.  

 

Poza Radnymi Rady Miejskiej w Łobżenicy w sesji uczestniczyli: Przewodniczący Rady 

Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak, Radna Rady Powiatu w Pile Zdzisława Bosak-Kawa, 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś, Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski, 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka, Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Łobżenicy Anna Gryniewicz, Radca Prawny Katarzyna Paczyńska, Kierownik 

Posterunku Policji w Łobżenicy Marcin Dębicki, sołtysi oraz przedstawiciele mediów 

lokalnych.      

Zaproszenie na sesję, listy obecności radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią 

załączniki nr 1-4 do protokołu.  
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Ad. 2 Porządek obrad  

  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Oznajmił, że radni otrzymali porządek obrad dzisiejszej sesji. Zapytał, czy ktoś chciałby 

zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że będziemy pracowali 

zgodnie z porządkiem obrad, który został doręczony radnym. 

 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej  

  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja   

Powiedział, że protokół z ostatniej sesji był wyłożony do zapoznania. Postawił wniosek  

o przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy, bez odczytania. Otworzył 

dyskusję w tym temacie. 

 

Radni nie zabrali głosu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie powyższy wniosek. 

  

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła protokół z IX 

sesji w dniu 28 czerwca 2019 r., bez odczytania.  

  

Ad. 4 Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym  

  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie. Zapytał, czy Pan Burmistrz chciałby je 

uzupełnić.  

  

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś  

Oznajmił, że w dniu wczorajszym odbyła się rada budowy dotycząca oczyszczalni ścieków  
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w Liszkowie. Uczestniczyli w niej: wykonawca, projektant, inspektor nadzoru, Prezes 

Zakładu Gospodarki Komunalnej.  

Pan Burmistrz stwierdził: „Muszę powiedzieć, że jest spory postęp w tej budowie,  

w realizacji” prawdopodobnie największej inwestycji w historii Gminy w wymiarze 

finansowym (13 mln zł). Zaprosił radnych, sołtysów oraz inne zainteresowane osoby  

12 września na godzinę 10:00 do Liszkowa. Dodał: „Chcielibyśmy Państwa przede 

wszystkim zapoznać z postępem prac, ale również (...) z technologią, jaka jest tam 

zastosowana, co to jest za oczyszczalnia, jakie będzie miała parametry”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję dotyczącą sprawozdania Pana Burmistrza. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał: „Czy były jakieś uwagi odnośnie odbioru technicznego i oddania do użytku drogi do 

Kościerzyna Małego ?” 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił: „Z tego co pamiętam, nie było żadnych jakiś takich zasadniczych. Były sprawy 

dotyczące kosmetyki. Pamiętam, że rozmawialiśmy również o takich odcinkach, gdzie jest to 

odwodnienie zrobione tak jak w Izdebkach, czyli na zasadzie drenażu. To było poddawane 

pod wątpliwość, czy to spełni swoją rolę, no ale jeżeli w Izdebkach spełniło, no to tutaj też”. 

Dodał: „Nie było żadnych jakiś takich zasadniczych rzeczy”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zwrócił uwagę na to, że pobocza drogi do Kościerzyna Małego są w niektórych miejscach 

„pozarywane, uszkodzone i to dość głęboko”. Oznajmił, że było to już po pierwszej ulewie. 

Kontynuował: „Nie mam takiej wiedzy jak to zostało wykonane jeżeli chodzi o ten drenaż 

francuski”. Powiedział, że chciałby wiedzieć, gdzie są upusty tego drenażu.  

Następnie Radny Ryszard Biniak poinformował, że jeżeli popatrzy się bliżej Kościerzyna 

Małego to przy jednym z przepustów znajduje się rura od drenażu francuskiego. 

Kontynuował: „Pomimo takich dużych ulew tam nie widać, żeby w tej chwili, ja rozumiem, 

że gruz wokół chłonie, ale nie widać, żeby tam tędy coś wody spływało. Być może 

wykonawca powinien zobaczyć, być może coś tam się dzieje nie tak”. 
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Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił, że po ostatniej ulewie pojechał sprawdzić stan drogi do Kościerzyna Małego, „czy 

ta droga nam nie odpłynęła”. Powiedział: „Byłem zaskoczony. Gdzieniegdzie w rowie stała 

woda. Musimy ciągle pamiętać, że to jest świeża budowa. To się wszystko wpracowuje. Ten 

deszcz był (...) małym sprawdzianem. Według mnie nic się tam nie wydarzyło. Oczywiście on 

był krótki. Trzeba poczekać na tą porę deszczową, żeby tak dwa tygodnie padało. Wtedy 

będziemy wiedzieli co się dzieje”. 

Pan Burmistrz dodał: „Jest gwarancja. Jeżeli cokolwiek na tej drodze ktoś z radnych widzi to 

oczywiście to wszystko wyjaśnimy, a wykonawca jest zobowiązany w ramach gwarancji to 

poprawić”. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Poinformował, że uczestniczył w odbiorze drogi. Oświadczył: „Pan Burmistrz mówi, że nie 

było żadnych zastrzeżeń. Owszem, były z naszej strony”.  

Poruszył kwestię drenażu francuskiego. Powiedział: „Od strony łąk tego drenażu nie widać 

gołym okiem. Uważam, że powinien być”. 

Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej stwierdził: „Pobocza miały być z tłucznia 

kamiennego i to nie było wprowadzone w projekcie. Szkoda”. Kontynuował: „Ziemia na 

poboczach nie jest zagęszczona, a powinna być zagęszczona. Jest po prostu tylko przyklepane 

łopatą i nic więcej”. Powiedział: „Nie wróżę tej” drodze, „że ona się utrzyma. Może gdyby 

była zaasfaltowana, to może by było inaczej, ale na dzień dzisiejszy nawet i góra coraz 

bardziej się łuszczy, te kamienie wychodzą na wierzch”.  

Radny Aleksander Tadych oznajmił również: „Ja też po tym deszczu jeździłem ostatnio  

i w tych rurkach właśnie, gdzie niby ten drenaż francuski jest zastosowany, tam stała woda”.  

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oświadczył: „Absolutnie się z tym nie zgadzam, co Pan Radny mówi. Jest gwarancja. Jeżeli 

cokolwiek zostało zrobione źle, coś pominięte, zastosowany nie taki materiał, wszystko 

będzie poprawione. (...) Pan ma prawo wypowiadać swoje opinie. Ja tam pojechałem po tej 

ulewie. Widziałem, jak wygląda i w mojej opinii jest wszystko dobrze, tak jak było, zgodnie  

z dokumentacją”. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Przypomniał, że w miesiącu czerwcu odbyło się spotkanie dotyczące utworzenia parku 

krajobrazowego. Pojawił się szereg wątpliwości. Oznajmił, że miały być prowadzone dalsze 

konsultacje, m. in. spotkania z rolnikami. Zapytał: „Jak na dzisiaj te sprawy się mają ?” 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział: „Jeszcze nic się nie wydarzyło prócz tego, że przedłużył się termin. Jest prośba, 

żebyśmy te konsultacje rozpoczęli w okresie powyborczym”.  

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Poinformował, że w dniu dzisiejszym zmieniamy uchwałę o konsultacjach społecznych. 

Oznajmił, że w kwestii konsultacji dotyczących utworzenia parku krajobrazowego „Pan 

Dyrektor Śliwa powiedział, że nie musimy tutaj się spieszyć, jeżeli zrobimy to w październiku 

to termin będzie wystarczający i na pewno nie ma tutaj pośpiechu”.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Oznajmił, że w sprawozdaniu Pana Burmistrza znajduje się informacja na temat suszy, która 

dotknęła nas w tym roku. Zapytał: „Na jakim etapie są opracowywane wnioski ? Ile jest 

wniosków złożonych ?” 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował: „Jeżeli chodzi o suszę otrzymałem od Pana pismo, wniosek właściwie, 

dotyczący (...) opieszałości urzędu w tym temacie”. Powiedział: „Nie ma żadnej opieszałości. 

Mamy z tym dużo pracy, ale oczywiście zdajemy sobie sprawę, że to zrobić musimy. Ponad 

pięćset wniosków jest przygotowanych, kompletnych. Robi to Piotr Andersohn. Dostał 

dodatkowo jedną osobę i nawet gdybyśmy jeszcze cztery osoby do tego dali, to nie 

przyśpieszy pracy. Po prostu Piotr musi tam wszędzie być”.  

Burmistrz Łobżenicy stwierdził, że Pan Piotr Andersohn „zna się na rzeczy”. Oświadczył: 

„To nie jest kwestia w ilości ludzi w tym temacie. Natomiast uważam, że nie ma żadnej 

opieszałości. (...) Trzymamy się terminów”. Dodał: „A Panu udzielę oczywiście odpowiedzi 

na piśmie na ten temat”. 

 



 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję dotyczącą sprawozdania Burmistrza Łobżenicy 

z działalności w okresie międzysesyjnym (załącznik nr 5 do protokołu).  

  

Ad. 5 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał, dlaczego Przewodniczący Rady Miejskiej jest taki skromny w opisie swojej 

działalności. Powiedział, że Pan Przewodniczący uczestniczy w różnych spotkaniach i innych 

działaniach. Dodał, że można się tym pochwalić.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że nie zamiaru niczego ukrywać. Informacja zawiera najważniejsze rzeczy. 

Powiedział: „Chciałem się z Państwem podzielić tym, co robię, a tam, gdzie już mnie proszą, 

czy to na jakieś spotkania do szkoły, czy nawet jak było z gośćmi ze Schrecksbach, (…) tego 

już nie zgłaszam. Troszeczkę się moje sprawozdanie różni od Pana Burmistrza”.  

Pan Przewodniczący dodał, że informacja będzie wyglądała podobnie na każdej sesji. 

 

Wobec braku innych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy zamknął dyskusję  

w tym punkcie obrad. 

 

Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/240/2006 Rady 

Miejskiej w Łobżenicy z dnia 31 marca 2006 roku w sprawie zasad i trybu 

przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy Łobżenica 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że ww. uchwała była omawiana na wszystkich Komisjach Rady. Dotyczy ona 

różnych konsultacji. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Stwierdził, że konsultacje są ważną kwestią. Powiedział, że ostatnio dotyka nas dużo 

problemów, np. system nakładczy, braki wody w Wiktorówku. Kontynuował: „Czyż to nie 

jest zagrożenie dla nas właśnie, że gdzieś tam jest taka potężna produkcja, a brakuje  

w gospodarstwach domowych wody ?” Pojawił się również temat powstania biogazowni na 

terenie Kunowa. Dodał, że konsultacje społeczne stwarzają możliwość wypowiedzenia się  

w danej sprawie. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział: „Taka jest istota tej uchwały, żebyśmy mieli możliwość konsultowania 

wszystkich ważnych spraw i to trochę na kanwie tych parków krajobrazowych też, ale 

również tej produkcji nakładczej, wielu innych, żeby konsultacje społeczne mogły się 

odbywać, dlatego jest (…) nowelizacja uchwały, którą już mieliśmy wcześniej”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Nr XXXVII/240/2006 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 31 marca 2006 roku  

w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy Łobżenica. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr X/88/19 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVII/240/2006 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 31 marca 2006 roku w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia 

konsultacji z mieszkańcami Gminy Łobżenica 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/83/19 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 28 czerwca 2019 r. w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

społecznych dotyczących zniesienia Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że chodzi o uszczegółowienie zapisów uchwały dotyczących osób 

uprawnionych do udziału w konsultacjach. Następnie otworzył dyskusję w tym temacie. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał Panią Katarzynę Paczyńską, czy likwidacja Samorządu Mieszkańców jest konieczna, 

czy istnieje możliwość zawieszenia jego działalności. 

Powiedział: „Dzisiaj ten Samorząd Mieszkańców nam się nie podoba, a za jakiś czas znowu 

się zmieni władza i wyjdzie na to, że znajdą się chętni, którzy będą chcieli w tym samorządzie 

uczestniczyć. Tak jak jest to zrobione z młodzieżową radą miejską”. Kontynuował: „Uchwała 

jest, (...) że rada miejska młodzieżowa istnieje, a praktycznie ona działalności nie prowadzi. 

Żeby potem w razie czego nie robić znowu komplikacji”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że w chwili obecnej podejmujemy uchwałę w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji. Oznajmił: „To wcale jeszcze nie znaczy, że będzie taka wola. To jest właśnie 

danie szansy mieszkańcom, ale prawda jest też taka, (...) że zwoływane zebrania nie powiodły 

się i w nieskończoność tego nie można przedłużać”. 

 

Radca Prawny Katarzyna Paczyńska 

Powiedziała: „Jak twór taki wisi w powietrzu to należy to uporządkować”. Dodała, że celem 

omawianej uchwały jest zlikwidowanie ograniczenia wiekowego osób, które mogą wziąć 

udział w konsultacjach. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję. Następnie poddał pod głosowanie podjęcie 

uchwały. 

 

 



 10 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, 1 głosem „przeciw”, 

głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę Nr X/89/19 w sprawie 

zmiany Uchwały Nr IX/83/19 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 28 czerwca 2019 r.  

w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących zniesienia Samorządu 

Mieszkańców Miasta Łobżenicy. 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2019-2034 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Poprosił Panią Skarbnik o przybliżenie propozycji zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Przedstawiła propozycje zmian w WPF (załącznik nr 9 do protokołu). 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego dokonała analizy 

proponowanych zapisów i „w wyniku tej analizy stwierdza, że te zmiany są dopuszczalne 

prawem, wszystkie wymagania ustawy o finansach publicznych są wypełnione”. Dodał, że 

komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2019-2034. 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku uwag zarządził głosowanie nad projektem ww. uchwały. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, 2 głosami 

„wstrzymującymi się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę Nr X/90/19 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2019-

2034, która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2019 

rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował o błędzie pisarskim w uzasadnieniu do projektu uchwały w sprawie zmian 

uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2019 rok. Zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos  

w tym punkcie obrad.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak  

Omówił propozycje zmian w budżecie Gminy (załącznik nr 11 do protokołu). Poinformował, 

że opinia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego jest pozytywna.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał Pana Burmistrza, czy są lub były prowadzone rozmowy dotyczące porządkowania 

dróg wojewódzkich i powiatowych. Powiedział: „Gmina ma znaczne zobowiązania  

w stosunku do Zakładu Gospodarki Komunalnej, a (...) gdyby to policzyć to przypadkiem te 

kwoty nie są też związane z tym, że my komuś to tutaj porządkujemy, a z tego tytułu nie 

mamy żadnych zwrotów ? Ja bym chciał wiedzieć, jakie zostały wykonane czynności w tym 

kierunku ?”  

Następnie Radny Ryszard Biniak stwierdził: „To jest poważny udział w budżecie tych rzeczy, 

to co my porządkujemy Powiatowi i Urzędowi Wojewódzkiemu, a oni mają nam zrobić 

kawałek chodnika, naprawić kawałek chodnika, to jeszcze chcą pięćdziesiąt na pięćdziesiąt  

i jeszcze w dodatku do tego z wielkimi problemami. Jakieś hrabiostwo się wytworzyło w tym 

Powiecie i Województwie, że (...) im robimy kosztem naszych funduszy”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że trzy czwarte miasta to droga wojewódzka lub powiatowa, w tym wjazdy od 

strony Wyrzyska i Złotowa. Powiedział: „Załóżmy, że tego nie sprzątamy. Mam świadomość, 
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że robimy nie swoje zadania, oczywiście, ale nie dotyczy to tylko Łobżenicy”, ale również 

innych miejscowości. (...) „Oczywiście, że to jest dla nas problem i to poważny. Na ten temat 

oczywiście w Powiecie rozmawialiśmy wielokrotnie. Przedstawialiśmy przeróżne propozycje 

rozwiązania tego, zlecenia nam w jakimś zakresie, jakiejś innej rekompensaty. No i właściwie 

nie ma na to żadnej odpowiedzi. Jest prawdą, że to bardzo nas absorbuje”.  

Następnie Pan Burmistrz oznajmił: „Poszło wiele pism. Poszło wiele propozycji. Zarząd Dróg 

Powiatowych miał to przedyskutować z prawnikami swoimi, czy jest jakaś możliwość”. 

Powiedział: „Decyzja należy oczywiście do nas. Możemy tego nie sprzątać. No to wiemy jak 

będzie wyglądało”. Poinformował: „Robimy to systematycznie tak jakby to było nasze. 

Miasto jest nasze, ale droga nie nasza. (...) Ludzi to zbytnio nie interesuje, czyja jest droga, po 

prostu ma być porządek”. 

W dalszej części wypowiedzi włodarz Gminy oznajmił: „Były oczywiście dwa spotkania 

burmistrzów dotyczące realizacji zadań na drogach powiatowych. W tym roku ze spraw 

inwestycyjnych, robót, właściwie nic nie będzie robione, tylko sprawy bieżące i to jeszcze  

z dużymi oporami”.  

Pan Burmistrz poinformował: „Natomiast na przyszły rok przygotowujemy się już do 

realizacji określonych chodników. Ustaliliśmy w ten sposób, że z Powiatowego Zarządu Dróg 

przyjdzie pismo, żebyśmy określili priorytety. My określimy priorytety. To przed 

wprowadzeniem do projektu budżetu Powiatu będzie skonsultowane. Ja chcę skonsultować te 

propozycje z radnymi. Natomiast potem Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg musi to 

skonsultować ze Starostą i wprowadzić do budżetu, żeby nie było sytuacji takiej, że my się na 

końcu dowiadujemy, co będzie robione. My współfinansujemy i my jesteśmy stroną, czyli 

Rada Miejska i Burmistrz, w ustalaniu priorytetów, to co jest dla nas najważniejsze. Nie ma 

innej kolejności”.  

Burmistrz Łobżenicy dodał: „W tym roku generalnie nie ma pieniędzy i też to staramy się  

w jakiś sposób zrozumieć, ale w przyszłym roku Powiatowy Zarząd rusza z inwestycjami i te 

priorytety chciałbym z Państwem Radnymi omówić i taką propozycję, uzgodnioną  

z Państwem, przesłać do Pana Starosty”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zmian 

uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2019 rok. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, 2 głosami 

„wstrzymującymi się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę Nr X/91/19 

w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2019 rok, która stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego 

na pokrycie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 

Gminy Łobżenica - Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy  

Sp. z o.o. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym momencie.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak  

Powiedział, że zdaniem Komisji Budżetu wniesienie udziałów do ZGKiM pozwoli na 

sprawniejszą realizację zadań własnych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku osób chętnych do zabrania głosu poddał pod głosowanie podjęcie uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr X/92/19 w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego na pokrycie 

udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy 

Łobżenica - Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. z o.o. 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad. 11 Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku 

energetycznego 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 
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Wobec braku uwag Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie 

określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr X/93/19 w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego, 

która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Ogłosił dziesięciominutową przerwę w obradach. 

 

Po przerwie w obradach. 

 

Ad. 12 Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji  

w Poznaniu informacji o kandydacie na ławnika 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił Pana Przewodniczącego Aleksandra Tadycha o odczytanie protokołu z prac zespołu 

ds. zaopiniowania kandydatów na ławników. 

 

Przewodniczący zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników na kadencję  

2020-2023 Aleksander Tadych 

Odczytał protokół z posiedzenia zespołu w dniu 22 sierpnia 2019 r., który stanowi załącznik 

nr 15 do protokołu. 

Do Rady Miejskiej w Łobżenicy wpłynęło jedno zgłoszenie kandydata na ławnika - do Sądu 

Rejonowego w Złotowie.  

Zespół przeanalizował złożone dokumenty i stwierdził, że kandydat spełnia wymogi 

określone w ustawie z dnia 27 lipca 2001 r. Prawo o ustroju sądów powszechnych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję. Wobec braku uwag poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie 

zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu informacji o kandydacie na 

ławnika. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr X/94/19 w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu 

informacji o kandydacie na ławnika. 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad. 13 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza 

Łobżenicy 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że radni otrzymali przygotowaną uchwałę. Następnie poprosił o zabranie 

głosu Pana Przewodniczącego Andrzeja Dziamarę. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Andrzej Dziamara 

Poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w pełnym składzie spotkała się w dniu 

16 sierpnia i rozpatrzyła skargę na działania Burmistrza Łobżenicy. Oznajmił, że komisja, po 

dokładnej analizie, w obecności Pana Wiceburmistrza Józef Lewandowskiego oraz Głównej 

Księgowej Pani Doroty Kwiatkowskiej, stwierdza, że skarga jest bezzasadna. Powiedział, że 

działalność Burmistrza jest zgodna z prawem. Dodał, że komisja proponuje Radzie przyjęcie 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że komisja zajmowała się tematem i wypracowała stanowisko. Została 

przygotowana uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi. Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby 

zabrać głos. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję. Następnie poddał pod 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza 

Łobżenicy. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę Nr X/95/19  

w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza Łobżenicy, która stanowi 

załącznik nr 17 do protokołu. 
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Rada Miejska uznała skargę za bezzasadną.  

 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad. 14 Interpelacje, zapytania radnych 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że w okresie międzysesyjnym wpłynęło: 

- pięć interpelacji Pana Radnego Ryszarda Biniaka, 

- jedno zapytanie Pana Radnego Ryszarda Biniaka, 

- dwa wnioski Pani Radnej Reginy Kowalewskiej, 

- wniosek Pana Radnego Ryszarda Biniaka. 

Oznajmił, że interpelacje, zapytanie i wnioski zostały przekazane Burmistrzowi Łobżenicy. 

Powiedział, że radni mają możliwość zapoznania się z tymi dokumentami. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym 

punkcie obrad. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał Pana Burmistrza, kto pełni funkcję inspektora nadzoru „na budowach Luchowo, 

Kunowo i nabrzeże Łobżonki”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że w przypadku świetlic w Luchowie i Kunowie inspektorem nadzoru jest Pan 

Sławomir Świeczkowski, pracownik urzędu. Dodał, że w kwestii nabrzeża Łobżonki zostanie 

udzielona odpowiedź na piśmie. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał: „Panie Burmistrzu. Czy to jest zgodne z Prawem Zamówień Publicznych, ustawą 

antykonrupcyjną, to łączenie stanowiska, osoby, która przygotowuje zamówienie publiczne  

i pełni funkcję inspektora nadzoru ?” 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił: „W mojej opinii tak, ale odpowiem na piśmie”. 
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Ad. 15 Wolne głosy i wnioski 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Podziękował Panu Wiceburmistrzowi Józefowi Lewandowskiemu za pomoc w usunięciu 

„zagrożenia, jakie było na ul. Wojska Polskiego, gdzie gromadziła się młodzież, różne 

elementy, gdzie był pity alkohol”. Dodał, że Pan Wiceburmistrz zareagował w sposób 

prawidłowy.  

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Regina Kowalewska 

Dostrzegła potrzebę zadaszenia wszystkich przystanków, na których dzieci oczekują na 

przyjazd autobusów szkolnych. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział: „Myślę, że jest niemożliwe, żebyśmy nowe” przystanki „zakupili, bo nie mamy 

na to środków. Budżet jest zadaniowy i nie ma takich pieniędzy. Natomiast przegrupujemy 

tak, żeby wszędzie przystanek był, żeby dzieci nie stały pod gołym niebem i postaramy się to 

w miesiącu wrześniu zrobić. Zaraz po dożynkach, powiem uczciwie. Na pewno nie  

w przyszłym tygodniu, bo będziemy bardzo zaabsorbowani przygotowaniami”. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Andrzej Dziamara 

Poinformował, że w miejscowości Kruszki były dwa punkty zbiórki odpadów selektywnych. 

Zapytał, dlaczego „został jeden”.  

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, że wyjaśni tą sprawę w Związku Gmin Krajny. 

 

Radna Rady Powiatu w Pile Zdzisława Bosak-Kawa 

Oznajmiła, że kontaktowała się z przedstawicielami władz Powiatu. Poinformowała o prośbie, 

aby „zarzuty stawiane (…) przez Pana Radnego, żeby to dać na piśmie i będzie na piśmie 

odpowiedź”. Kontynuowała: „Są te sprawy uzgadniane prawda z władzami Gminy i są 

spotkania. Na chwilę obecną tylko mogę powiedzieć, że były dwa wykoszenia, będzie jeszcze 

jedno przy drogach. Wykonano przejście dla pieszych na ul. Złotowskiej”. Dodała: „Pozostałe 
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sprawy. Jeszcze poinformujemy radnych. Ja się postaram tą informację uzyskać i przekazać 

tutaj radnym”. 

 

Ad. 16 Zakończenie obrad sesji 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Antoni Kapeja o godzinie 15:10 zakończył obrady X sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokołował:         Przewodniczył: 

(-) Łukasz Sobieszczyk       (-) Antoni Kapeja 


